



## Svetlana Hansemann

Светлана Хансеманн

Russland/Schweiz/Russia/Switzerland

Geboren 1975 in Saratov, Russland. Lebt und arbeitet in der Schweiz. 2008 Bachelor of Arts in Bildender Kunst an der Hochschule Luzern, Design & Kunst. 2010 Masterabschluss in Bildender Kunst an der Zürcher Hochschule der Künste. Nominierung in Russland für den Kandinsky Preis "Projekt des Jahres 2011" und "Media Kunstprojekt des Jahres 2008". Ausstellungen in Museen und Galerien in Russland und der Schweiz. Svetlana Hansemann arbeitet mit Erinnerungen und Analysen ihrer Biografie. Die russische Herkunft ist in ihren Werken bedeutend und präsent. Doch ist diese nicht die einzige Inspirationsquelle ihrer Kunst. Genauso wichtig, prägend und inspirierend für Hansemann ist ihre direkte Umgebung. Sie arbeitet mit Kontrasten in Form und Farbe, Größe und Perspektiven und bedient sich unterschiedlicher Inhalte und Kontexte. So entstehen spannende Lebenseinblicke in eine Welt, die Hansemann uns sichtbar macht.

[www.svetlana-hansemann.com](http://www.svetlana-hansemann.com)

Born 1975 in Saratov, Russia. She lives and works in Switzerland. She obtained her bachelor degree at the University of Applied Sciences and Arts in Lucerne (CH) in 2008 and graduated with a masters in fine arts from the Zurich University of the Arts in 2010 (CH). She was nominated in Russia for the Kandinsky Prize "Project of the Year 2011" and "Media Art Project of the Year 2008". Her exhibitions are in museums and galleries in Russia and Switzerland. Svetlana Hansemann is working with memories and analysis of her biography. The Russian background is significant and is present throughout her work. However, it's not the only inspiration for her art. Just as important, influential and inspiring for Hansemann is her immediate environment. She works with contrasts in form and colour, size and perspectives while using different contents and contexts. In this way, an exciting life insight is created through a world in which Hansemann makes visible to her audience. [www.svetlana-hansemann.com](http://www.svetlana-hansemann.com)



Panorama "1. Klasse", 2010, Öl auf Leinwand, 5-Teilig, 190x1500 cm

Panorama "first class", 2010, oil on canvas, 5 parts, 190x1500 cm